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RTS- Ašanin: Klinički centar Srbije je kao Urgentni  

RTS- Stabilizacija sa trendom pada – rizične situacije dolazak studenata i 
školska godina 

RTS- Mahmutović odbacio navode lekara specijalista za njegovu smenu 

BLIC- Nastavljaju se procedure vantelesne oplodnje, prve počinju 1. 
septembra, a parove čekaju NOVA PRAVILA 

DNEVNIK- SZO donirala 30 monitora za zdravstvene ustanove u Srbiji 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Ašanin: Klinički centar Srbije je kao Urgentni 

Pojedine bolnice u Beogradu izlaze iz kovid sistema, a direktor Kliničkog centra Srbije doktor Milika 
Ašanin kaže za RTS da je to jako važno jer Kliničkom centru treba pomoć u lečenju pacijenata koji nisu 
zaraženi koronavirusom.  

Doktor Milika Ašanin ističe da je situacija sada mnogo bolja, da se smiruje i stabilizuje. 

"To govore i naši brojevi. Znamo da je u Beogradu bilo oko 1.500 pregleda u toku dana, a u celoj Srbiji 
oko 6.000 pregleda. U Kliničkom centru Srbije sad već padamo na oko 100 pregleda u našoj prijemno-
trijažnoj ambulanti", objašnjava doktor Ašanin. 

Ističe das u poslednjih dana imali nešto više prijema jer pomažu u pražnjenju drugih bolnica. 

"Specijalna bolnica za ortopedske bolesti na Banjici se priprema da polako izađe iz kovid sistema, tako da 
smo primili neke bolesnike u intenzivnu negu, neke na odeljenje", kaže Ašanin. 

Naglašava da poslednjih dana daleko više otpuštaju nego što primaju pacijente, pa su se stvorili svi 
preduslovi da određene bolnice izađu iz kovid sistema. 



 
 

"Prvo je to bila Klinika za kožne bolesti, pa Institut za reumatologuiju, a onda i Kliničko-bolnički centar 
Zvezdara, što je nama strašno važno zato što nam je trebala pomoć u sistemu lećenja nekovid bolesnika. 
Nisu bili dovoljni samo Klinički centar i VMA. Otvaranje jednog velikog kliničko-bolničkog centra će 
značajno olakšati situaciju u celoj Srbiji", ističe doktor Ašanin. 

Kaže da još uvek rade u posebnom režimu i da je ceo Klinički centar skoro pretvoren u Urgentni centar. 

"Mi smo otvoreni 24 sata. Ne samo Urgentni centar, nego i sve klinike Kliničkog centra Srbije, tako da 
pacijenti koji su primljeni u Urgentni centar po potrebi mogu biti upućeni i primljeni na bilo koju kliniku. 
Imamo jako dobar i razrađen sistem", navodi Ašanin.  

Zaraženo 36 lekara i medicinskih sestara 

Doktor Milika Ašanin naglašava da u ovom momentu imaju minimalan broj zaraženog osoblja 

"Imamo 36 pozitivnih lekara i medicinskih sestara. Od tog broja, osam je lekara. Oko 40 ih je u izolaciji. 
To je jako mali broj i mi se na tom broju držimo tokom cele epidemije", kaže doktor Ašanin. 

Ističe da ulažu velike napore da osoblje i pacijente zaštite od zaražavanja u bolnici. 

"Imamo jedan jako dobar sistem. Pošto nam je Urgentni centar isturen deo Kliničkog centra Srbije, mi 
smo tu napravili izolaciju u kojoj rade doktori urgentne medicine, a pomažu im epidemiolozi, gde na 
prijemu izdvajaju pacijente za koje postoji sumnja da imaju korona infekciju. Po potrebi, ako su za 
hospitalizaciju, onda ih primamo u izolaciju internističkog ili hirurškog dela i tu ih dalje zadržavamo, 
testiramo i po potrebi čak prevodimo u neku od kovid bolnica", objašnjava Ašanin. 

Kaže da svakog pacijenta pri prijemu serološki testiraju i već za sat vremena dobiju rezultat. 

Doktor Ašanin podseća da je Klinički centar od pre tri dana i jedna od adresa za testiranje na lični zahtev. 

"Moramo samo voditi računa da je Vatreno oko pri Kliničkom centru Srbije centralna laboratorija za 
testiranje pi-si-ar tehnologijom. Imamo ogroman broj testova koji se upućuju u Vatreno oko. Juče smo 
primili oko 1.740 briseva za analizu", kaže doktor Ašanin. 

Ističe da se rezultati osobama koje se testiraju na lični zahtev izdaju u okviru 24, najdalje 48 sati. 

 

 

 

 



 
 

 

 

Stabilizacija sa trendom pada – rizične situacije dolazak studenata i školska godina 

Epidemiolog Darija Kisić Tepavčević rekla je da se epidemiološka situacija stabilizuje sa trendom pada i 
da su mere dale efekat. Očekuje se popuštanje mera, ako se ovakav trend nastavi, kaže Kisić 
Tepavčevićeva. Dr Predrag Kon ističe da se situacija u Beogradu nedvosmisleno smiruje i tu nema 
dileme. Za sada bez dodatnih mera za povratak u Srbiju, istakao je Kon. U školi mogu da se koriste sve 
maske, zaključili su epidemiolozi. 

U Srbiji je u poslednja 24 sata potvrđeno novih 158 slučajeva koronavirusa, čime je ukupan broj obolelih 
od početka epidemije 30.048. Preminule su tri osobe, ukupno 684. 

Epidemiolog Darija Kisić Tepavčević rekla je na konferenciji za novinare Kriznog štaba da je na 
respiratoru 57 pacijenata, broj hospitalizovnih je 119, a 204 su otpuštena. 

"Poslednjih dana vidimo smirivanje situacije, u mnogim gradovima su stvoreni uslovi za ukidanje 
vanredne situacije", rekla je prof. Kisić Tepavčević. 

Prema njenim rečima, u Kruševcu i Šapcu nije potvrđen nijedan slučaj bolesti u poslednja 24 sata. 

Procenat pozitivnosti u Beograd i Nišu iznosi jedan posto, ukazala je zamenica direktora "Batuta". 

Ovakva situacija je u većini gradova, u nekim gradovima, kao na području Odžaka, najveći je procenat 
pozitivnosti, istakla je ona. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4053819/korona-srbija-broj-preminuli-zarazeni.html


 
 

"Vidimo stabilizaciju sa trendom pada i nadamo se da će se održati u narednom periodu, mere su dale 
efekat i doprinele da se stabilizuje situacija, objašnjava Kisić Tepavčevićeva. 

Doktor Predrag Kon kaže da se situacija u Beogradu nedvosmisleno smiruje i tu nema dileme. 

U Beogradu na nekim opštinama nemamo nijednog sumnjivog na kovid 19, i vidimo da mere definitivno 
daju rezultate, istakao je Kon.   

"U zemljama gde imate ulazak turista i verovatno i unos infekcije dolazi do pojačavanja intenziteta 
aktivnosti virusa", rekao je Kon.  

Prema njegovim rečima, rizične situacije su dolazak studenata i nova školska godina. 

Govoreći o maskama, Kisić Tepavčevićeva kaže da mogu biti bilo koje, i pamučne su dobre. Biće 
organizovana i edukacija za učenike. 

"Maska ne predstavlja samo mehaničku prepreku nego i fizičku, jer sprečava dodirivanje nosa i brade, 
tako da se virus tako može preneti", rekla je doktorka Kisić Tepavčević.  

O testovima i školi 

U "Batutu" se zakazuje uzimanje briseva, ukazala je Kisić Tepavčevićeva i dodala da je validan datum 
izdavanja rezultata, jer nekada može da prođe i do 24 sata od uzimanja brisa, koliko je uglavnom bilo u 
prethodno vreme. 

I u Gradskom zavodu se radi zakazivanje, to je neophodno, kako kaže dr Kon. 

Epidemiolog Kon rekao je da neke zemlje gledaju putnicima koji im dolaze datum izdavanja rezultata  
testa, a druge gledaju datum uzimanja brisa.  

Kon kaže da u Gradskom zavodu za javno zdravlje u Beogradu kada dobijaju rezultate od Zavoda za 
biocide imaju oba navedena datuma - i izdavanja rezultata i uzimanja brisa.  

Govoreći o autističnoj deci, Kon kaže da se deca prihvataju, ali zaposleni ne mogu da kontrolišu 
kontakte, u dnevne centre se primaju deca samo onih roditelja koji su zaposleni. To zahteva, kako ističe 
Kon, dogovor i ozbiljniju koordinaciju. 

Osvrćući se na početak školske godine, Kon je rekao da nikada nije rekao da se škola odloži. 

"Nikada nisam rekao da treba da se odloži školska godina. Ja potpuno suprotno tvrdim, da ne sme da se 
odloži. Rekao sam da bi tako nešto značilo da stalno odlažemo. Potpuno svesno neprekidno pričam da 
ne treba odlagati", ističe dr Kon.   

O karantinu i popuštanju mera 

Što se tiče karantina i naših građana, oni neće imati dodatnu obavezu iz bilo koje zemlje da se vraćaju, 
rekao je Kon.   



 
 

Na pitanje zbog čega BiH nije na listi zemalja za koje se zahteva pi-si-ar test, Kon je rekao da, što se tiče 
mera koje se sprovode prema Crnoj Gori i BiH, one imaju političku dimenziju.   

Sve će zavisti od situacije pri povratku, svi naši građani u ovom momentu neće biti u karantinu, istakla je 
takođe Kisić Tepavčevićeva. 

Govoreći o ukidanju i popuštanju mera, ona kaže da nas očekuje popuštanje mera, ako se ovakav trend 
nastavi. 

Dr Kon je podvukao da je za što je moguće veće kočenje brzog otvaranja i popuštanja, ali neke stvari kao 
kultura zaslužuju prioritet.   

 

 

Mahmutović odbacio navode lekara specijalista za njegovu smenu 

Vršilac dužnosti direktora Opšte bolnice u Novom Pazaru Meho Mahmutović odbacio je danas navode 
37 lekara specijalista koji peticijom traže njegovu smenu, označavajući ga kao glavnog krivca za loše 
stanje u bolnici tokom pandemije koronavirusa.  

Meho Mahmutović je naveo da je rad te zdravstvene ustanove bio dobro organizovan i da nije 
nedostajalo - lekova i opreme neophodne za lečenje obolelih od kovida 19. 

Naglasio je da su motivi lekara potpisnika peticije za njegovu smenu, lične prirode i neostvarenih 
ambicija. 

Mahmutović je najavio da će podneti krivične prijave zbog svih kleveta i neistina izrečenih na račun 
njega i rukovodstva bolnice. 

Istakao je da se ne oseća krivim za situaciju u vreme epidemije kovida 19 u Novom Pazaru i da se ne 
smatra odgovornim za smrt bilo kog pacijenta. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/story/124/drustvo/4052723/mahnutovic-smena-peticija-novi-pazar.html


 
 

 

 

Nastavljaju se procedure vantelesne oplodnje, prve počinju 1. septembra, a parove čekaju NOVA 
PRAVILA 

Parove koji svoju šansu za bebu čekaju uz pomoć biomedicinski potpomognute oplodnje finansirane od 
strane RFZO obradovalo je novo uputstvo Fonda. Šta ono donosi? 

Sandra Jovanović, predsednica udruženja "Šansa za roditeljstvo", rekla je za RTS da lekarske komisije 
ponovo rade od 17. avgusta, a preporuka je da procedure u klinikama počnu od 1. septembra. 

Sve žene koje su napunile 43 godine u toku trajanja obustave, tokom epidemije, mogu se javiti komisiji 
za postupke do 17. septembra. 

Prema rečima Sandre Jovanović, njihova dokumenta i analize važiće tri meseca. 

Velika promena koja se desila je, kaže, to što više ne postoje dve komisije, pri Fondu i kliničkim centrima 
i bolnicama. 

Sada se sve prolazi samo u bolnicama ili kliničkom centru, gde parovi biraju u kojoj klinici žele da obave 
proceduru. Mogu da biraju između 12 privatnih i šest državnih klinika. 

Država finansira neograničen broj pokušaja, a starosna granica za žene podignuta je na 43 godine. 

"Više nije tako dug spisak krterijuma. Želim da ohrabrim ljude, mogu da spreme analize za mesec i po do 
dva i da izađu pred komisiju i ne treba se boje svega toga. U vreme korone je bio veliki pritisak na 
parovima, jer je nesigurnost u proceduri prisutna uvek, a kad ne znate kako će da se nastavi, pritisak je 
ogroman, pogotovo okoline sa pitanjima kada ćete vi, šta čekate...", rekla je predsednica udruženja 
"Šansa za roditeljstvo". 



 
 

Procedure van Srbije su nemoguće 

Kada je reč o procedurama van Srbije, Jovanovićeva je rekla da su one sada nemoguće jer su granice 
zatvorene. 

Navela je da većina parova koji odlaze u inostranstvo ide zbog donacija sperme ili jajnih ćelija. 

Svi oni koji imaju pitanja i nejasnoća u vezi sa dokumentacijom ili javljanjem na proceduru vantelesne 
oplodnje koji finansira RFZO-a mogu i dalje da stupe u kontakt sa Udruženjem na besplatan nacionalni 
broj za vantelesnu oplodnju 0800/333-030. Građani se mogu na ovaj broj javiti svakog radnog dana od 
9.00 do 20.00. 

Predsednica udruženja "Šansa za roditeljstvo" navodi da će 5. septembra biti organizovan prvi nacionalni 
vebinar, na kom će diskutovati stručnjaci. Pozvala je sve zainteresovane da se prijave, učešće je 
besplatno. 

Ukazala je da postoji sve veći problem sa muškom neplodnošću i dodala da na nacionalni broj svakog 
dana stigne bar 50 poziva ljudi koji se raspituju za proceduru. 

 

SZO donirala 30 monitora za zdravstvene ustanove u Srbiji 

BEOGRAD: Svetska zdravstvena organizacija obezbedila je 30 monitora, koji se koriste za praćenje 
zdravstvenog stanja hospitalizovanih pacijenata tokom lečenja od virusa korona, za zdravstvene 
ustanove u Srbiji. 

Kako je saopšteno iz Kancelarije SZO u Srbiji, monitori su obezbeđeni uz podršku Američke agencije za 
međunarodni razvoj (USAID), a planirano je da se podele u sledeće zdravstvene ustanove: KC Srbije, KC 
Vojvodina, Niš i Kragujevac, KBC Zemun, Zvezdara, Bežanijska kosa, "Dr Dragiša Mišović", kao i za 



 
 

zdravstvene centre u Negotinu, Užicu, Pirotu, Boru, Čačku, Valjevu, Požarevcu, Kraljevu, Smederevu, 
Smederevskoj Palanci, Loznici i Vranju. 

Direktor Kancelarije SZO u Srbiji dr Marijan Ivanuša ocenio je da ta podrška zadovoljava važnu potrebu 
zdravstvenog sistem 

Dr Ivanuša je podsetio da od samog početka epidemije COVID-19 SZO, između ostalog, radi na pružanju 
podrške zdravstvenom sistemu u Srbiji i to povećanjem dostupnosti potrebne opreme kako bi je imalo u 
dovoljnim količinama za sve pacijente. 

"Važno je naglasiti da sada svi moramo da nastavimo sa preventivnim merama kao i da zdravstveni 
sistem radi na dva koloseka, sa onima koji imaju COVID-19, ali i svim drugim pacijentima", naveo je dr 
Ivanuša. 

Nabavka monitora deo je šire USAID-ove podrške Srbiji preko SZO, a koja je u prethodnom periodu 
obuhvatala nabavku PCR testova, koncentratora kiseonika, pulsnih oksimetra i kontejnera. 

U narednom periodu očekuju se i rendgen aparati. 
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